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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

16. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 4. travnja 2022. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 15. sjednice IO HPS-a 17. 1. 2022. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 15. sjednice Izvršnog odbora HPS-a od 17. 1. 2022. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 15. sjednice IO HPS-a 

Izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a upućeno je svim članovima IO HPS-a. 
A. Čaplar i D. Grundler dodatno izvješćuju da Komisija za planinarske putove radi i izvršava svoje zadaće, priprema 
održavanje nekoliko tečaja za markaciste, no i dalje nije predložila ili izabrala osobu koja bi bila spremna preuzeti 
dužnost pročelnika. Poslove vodi zamjenik pročelnice Hrvoje Gold, a u rad Komisije uključeni su novi članovi i 
suradnici te se očekuje da uskoro predlože pročelnika Komisije. 
A. Čaplar izvješćuje da je Ministarstvu turizma i sporta upućen Operativni program upravljanja planinarskom 
infrastrukturom koji je na prošloj sjednici usvojio IO HPS-a te da to ministarstvo priprema raspisivanje javnog poziva 
za sufinanciranje održavanja i uređenja registriranih planinarskih putova na koji će se moći prijaviti planinarske 
udruge s projektima uređenja postojećih registriranih planinarskih putova i prateće infrastrukture. Predviđeno je 
financiranje u vrijednosti od 70% za prihvatljive troškove nabavke putokaza, alata i pribora, a odabir projekata 
obavljat će se po ocjeni prioriteta koji su sadržani u Operativnom programu upravljanja planinarskom 
infrastrukturom. 
Članovi IO upoznati su također da je za izgradnju planinarskog skloništa na Učki prema projektu Ivana Juretića 
danska fondacija VKR Group odobrila donaciju u vrijednosti od 225.000 eura, koja će se realizirati prema projektu, 
kroz 2022. i 2023. godinu. Nositelji projekta su HPS, Istarski planinarski savez, PD Elektroistra i Javna ustanova Park 
prirode Učka. 
 

3. Informacija o održanom sastanku s vodstvom PZS na Učki 
O održanom sastanku vodstva PZS-a i HPS-a izvijestio je predsjednik HPS-a Darko Berljak. Susret je održan u Opatiji 
i na Učki 25. i 26. ožujka, a na njemu su raspravljene teme od zajedničkog interesa, uz obilazak Posjetiteljskog centra 
Poklon i uspon na najviši vrh Vojak (1396 m). Sudjelovali su predsjednik PZS-a Jože Rovan, potpredsjednica PZS 
Irena Mrak, potpredsjednik PZS-a Martin Šolar, glavni tajnik PZS-a Damjan Omerzu, predsjednik HPS-a Darko 
Berljak, dopredsjednica HPS-a Jadranka Čoklica, dopredsjednik Izvršnog odbora HPS-a Igor Eterović i glavni tajnik 
HPS-a Alan Čaplar. Obavijest o susretu objavljena je na web stranici HPS-a. Na sjednici je pohvaljen angažman 
domaćina susreta Igora Eterovića i PD-a Opatija oko organizacije susreta. 
 

4. Priprema materijala za sjednicu Skupštine HPS-a 
Temeljem članka 39, stavka 1, alineje 33, kojim je uređena nadležnost i obveza Izvršnog odbora HPS-a da podnosi 
izvješće o radu Skupštini te priprema potrebne materijale za sjednice Skupštine, Izvršni odbor usvaja sljedeće radne 
materijale te ih upućuje Skupštini na odlučivanje:  
 - Programsko izvješće o radu HPS-a 
 - Financijsko izvješće za 2021. godinu 

- Izvješće Nadzornog odbora HPS-a 
 - Izvješće Suda časti HPS-a 
 - Prijedlog Pravilnika Komisije za vodiče HPS-a 
 - Prijedlog Deklaracije o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina 
Dogovoreno je da će se o prijedlogu Financijskog plana za 2023. i prijedlogu Pravilnika Komisije za zaštitu prirode 
odlučit će se na elektroničkoj sjednici IO-a HPS-a nakon dorada prema prijedlozima iznesenim u raspravi. 
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Izvršni odbor također donosi odluku da se predstavnicima u Skupštini izvan Zagreba pokriju troškovi putovanja, uz 
zamolbu da gdje god je to moguće organiziraju i koriste zajednički prijevoz. Radi pripreme i upućivanja putnih 
naloga zatražit će se prethodna registracija predstavnika punopravnih članica HPS-a. 

 
5. Priprema Dana hrvatskih planinara u Vrgorcu 27. – 29. 5. 2022. 

Izvršni odbor jednoglasno odobrava program Dana hrvatskih planinara 2022. koji je predložio HPD Vrgorac. Svim 
društvima uputit će se poziv i informacije o Danima hrvatskih planinara. 

 
6. Odluka o imenovanju pročelnice i zamjenice pročelnice Komisije za alpinizam 

Na posljednjem sastanku Komisije za alpinizam krajem 2021. pročelnik Petar Kasum i zamjenica pročelnika Mia 
Vrbanac Užarević pozvali su alpinističke klubove i odsjeke da izaberu novog pročelnika i zamjenika pročelnika. 
Izjašnjavanjem alpinističkih klubova i odsjeka koji sačinjavaju Komisiju za alpinizam 16. 2. 2022. predloženo je da se 
za pročelnicu Komisije za alpinizam imenuje Tea Čalogović (HPD Mosor, Split) koja je iskazala zainteresiranost i 
spremnost za angažman u tom svojstvu i za organizaciju aktivnosti u Komisiji. Za svoju zamjenicu nominirala je 
Ivanu Podnar Tomašević (HPD Željezničar, Zagreb). 
Izvršni odbor donosi odluku da se Petar Kasum i Mia Vrbanac Užarević razrješe dužnosti pročelnika i zamjenice 
pročelnika Komisije za alpinizama, da se za pročelnicu Komisije imenuje se Tea Čalogović, a za zamjenicu pročelnice 
Ivana Podnar Tomašević. 

 
7. Odluka o dodjeli potpore za obnovu, održavanje i izgradnju planinarskih objekata 

Odlukom IO HPS-a u siječnju 2022. godine je raspisan natječaj za potporu obnovi, održavanju i izgradnji planinarskih 
objekata. Do isteka roka za prikupljanje natječajne dokumentacije 1. 3. 2022. pristigla je ukupno 21 prijava. Komisija 
za planinarske objekte je pregledala sve prijave vodeći računa o ispunjavanju kriterija iz natječaja, vlasničko-
upravljačkom statusu, značaju planinarskih objekata, potpunosti dokumentacije, stvarnoj potrebitosti pojedinih 
radova, izvedivosti i drugim okolnostima.  
Komisija za planinarske objekte održala je 18. 3. 2022. sastanak i predložila donošenje odluke o dodjeli sredstava u 
ukupnom iznosu od 199.968,34 kn za 19 planinarskih objekata – Cesargrad, Omanovac, Brezovac, Boris Farkaš u 
Sekulićima, Ratkovo sklonište, Umberto Girometta, Majer, Žitnica na Japetiću, Mrkvište, Bijele stijene u Tuku, 
Careva kuća na Begovači, Krndija u Londžici, Skorpovac, Viljevo, Anka Komadina u Viništu, Korita, Grohot, Ždrilo i 
Velobrdski ledari u Velikom Brdu - prema točno određenim namjenama iskazanim u tablici. Prijedlog obuhvaća 
korištenje sredstava u iznosu odobrenom Financijskim planom za 2022. godinu. 
Izvršni odbor HPS-a prihvaća izvješće i prijedloge Komisije za planinarske objekte o raspodjeli sredstava HPS-a za 
potporu obnovi, održavanju i izgradnji planinarskih objekata te odobrava korištenje namjenskih sredstava za 
planinarske objekte Cesargrad, Omanovac, Brezovac, Boris Farkaš u Sekulićima, Ratkovo sklonište, Umberto 
Girometta, Majer, Žitnica na Japetiću, Mrkvište, Bijele stijene u Tuku, Careva kuća na Begovači, Krndija u Londžici, 
Skorpovac, Viljevo, Anka Komadina u Viništu, Korita, Grohot, Ždrilo i Velobrdski ledari u Velikom Brdu, u ukupnom 
iznosu od 199.968,34 kn. Sredstva se mogu koristiti isključivo za odobrene namjene za nabavku materijala sukladno 
uvjetima natječaja i prijedlogu Komisije za planinarske objekte, a upravljači se obvezuju sklopiti pisani ugovor, 
pribaviti predračune i račune naslovljene na HPS, organizirati i provesti dobavu materijala i radove na objektu kojim 
upravljaju te o realizaciji izvijestiti HPS. Rok za realizaciju obnove, održavanja i izgradnje objekata iz natječaja je 30. 
11. 2022. U slučaju većeg povećanja troškova zbog povećanja cijena materijala u okviru raspoloživih sredstava 
mogu se odobriti plaćanja iznosa prema primljenim ponudama dobavljača za odobrene namjene za pojedine 
objekte. 

 
8. Odluka o statusu objekta Miroslav Hirtz u Jablancu 

Odlukom IO HPS-a donesenom na 14. sjednici u studenom 2021. raspisan je javni poziv za iskaz interesa za objekt 
u Jablancu. Do isteka roka 1. 3. 2022. pristigle su tri prijave. 
Na sastanku Komisije za planinarske objekte 18. 3. 2022. utvrđeno je da s obzirom na lokaciju objekt nema klasičnu 
planinarsku funkciju već se pretežito koristi kao turistički smještajni objekt za boravak na moru (boravak grupa, 
ljetovanje). Razmjerno visoka posjećenost u ljetnim mjesecima upućuje da postoji potražnja i potreba za takvom 
vrstom smještaja na tom mjestu, odnosno turistička perspektiva tog objekta. Komisija za planinarske objekte 
smatra da je primarni interes HPS-a da objekt ostane u planinarskoj funkciji, no ako se objekt želi dalje koristiti kao 
planinarski dom potrebno je da upravljanje objektom bude održivo, prvenstveno kroz osiguranje odgovarajućih 
ulaganja u objekt i kvalitetu usluga koje se njemu pružaju, a također i da poslovanje bude usklađeno s uvjetima za 
takvu vrstu objekta i usluga (minimalno-tehnički uvjeti, izdavanje računa i dr.). S tog gledišta potrebno bi bilo urediti 
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i unaprijediti obje kuhinje, sanitarne čvorove, blagovonicu i sobe odnosno podići standarde cijeloga objekta na 
način da se dio sredstava koja se priskrbljuju od poslovanja na uređen i transparentan način ulože namjenski u 
obnovu i poboljšanja objekta u Jablancu. 
Imajući to u vidu Komisija za planinarske objekte razmotrila je primljene iskaze zainteresiranosti i sve okolnosti te 
je nakon dodatnih konzultacija s HPD MIV Varaždin 24. ožujka 2022. iznijela svoje ocjene i prijedloge. Utvrđeno je 
da kod daljnjeg upravljanja treba postići tri cilja: 1. održivost objekta na način da se dio sredstava koji se ostvare 
korištenjem objekta vraćaju u sam objekt na način koji je dogovoren i transparentan, 2. zakonito poslovanje, 
počevši od ispunjavanja minimalno tehničkih uvjeta za planinarski dom, preko izdavanja računa za noćenje i 
prodano piće do toga da se posjetitelji upisuju u e-visitor i 3. transparentnost - izvješćivanje HPS-a, najmanje 
jednom godišnje, o ostvarenim noćenjima, plaćenim režijskim troškovima, izvršenim ulaganjima ali i potrebama za 
ulaganja u idućem periodu. 
Izvršni odbor prihvaća izvješće i prijedloge Komisije za planinarske objekte te donosi odluku da se s HPD-om MIV 
sklopi ugovor kojim će se upravljač obvezati na ulaganja iskazana u dostavljenoj dokumentaciji i na uredno 
obavljanje registrirane ugostiteljske djelatnosti u skladu s minimalno-tehničkim uvjetima za planinarski dom. 
Zadužuje se Komisija za planinarske objekte za nadzor izvršenja obveza koje upravljač preuzima sklapanjem ugovora 
i izvješćivanje Izvršnog odbora o primjeni ugovora i upravljanju objektom. 
 

9. Odluka o izmjenama Programa tečaja za čuvare planinske prirode HPS-a 
Komisija za zaštitu prirode temeljem provedene evaluacije održanog tečaja čuvara planinske prirode predložila je 
manje dorade u tekstu Programa tečaja za čuvara planinske prirode. Predloženim izmjenama ne mijenjaju se uvjeti 
upisa, provedbe i završetka tečaja niti nastavni plan, već se bolje razrađuje sadržaj nastavnih tema i pitanja proizašla 
iz praktične primjene programa na tečaju održanom u NP Risnjak u listopadu 2021. 
Izvršni odbor HPS-a prihvaća izmjene Programa tečaja za čuvare planinske prirode prema prijedlogu Komisije za 
zaštitu prirode. 
 

10. Odluka o primanju novih udruga u članstvo HPS-a 
 Hrvatsko planinarsko društvo Prsten, Zagreb 

Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Prsten, Zagreb prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 

 

 Hrvatsko planinarsko društvo Sveti Ilija, Orebić 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Sveti Ilija, Orebić prima se u članstvo HPS-a 
kao punopravna članica. 

 
11. Predstavljanje HPS-a na održanim skupovima 

HPS su na održanim skupovima predstavljali: 
 18. 2. 2022. Skupština PD Bundek, Mursko Središće – Jadranka Čoklica 
 24. 2. 2022. Radionica o Planu upravljanja strogim rezervatom Bijele i Samarske stijene, Mrkopalj – Alan 

Čaplar, Hrvoje Gold 
 24. 2. 2022. Skupština HPD Vihor, Zagreb – Slavko Korman (Komisija za priznanja) 
 4. 3. 2022. Skupština HPD Bilo, Koprivnica – Jadranka Čoklica 
 19. 3. 2022. Otvorenje doma i puta u Radoboju – Davor Rogina 
 20. 3. 2022. Jubilarni 40. Papučki jaglaci – Jadranka Čoklica 
 1. – 3. 4. 2022. Radionica EUMA-e u sklopu Erasmus+ projekta o planinarskim putovima u Češkoj – Hrvoje 

Gold (Komisija za planinarske putove) 
 2. 4. 2022. Predstavljanje projekta skloništa na Učki – Robert Štefanac (Komisija za planinarske objekte) 
 

12. Razno 
 Korištenje podataka HPS-a  
Tvrtka GeoJunxion iz Nizozemske koja se bavi izradom digitalnih karata iskazala je zainteresiranost za korištenje 
GPX tragova i podataka iz Registra planinarskih putova za potrebe izrade svoje mobilne aplikacije. Izvršni odbor 
odobrava korištenje podataka HPS-a uz sklapanje licenčnog ugovora između HPS-a i tvrtke GeoJunxion. 
 

Glavni tajnik HPS-a           Predsjednik IO HPS-a 
    Alan Čaplar     prof. dr. sc. Darko Grundler 


